

Hanyu Pinyin Spelling 漢語拼音拼寫

比賽試題及答卷樣本：

 [2025 ANCCS AC Samples](#)

比賽規則 Contest Rules

1. Contestants need to prepare their own pencils and erasers.
參賽者必須自己準備鉛筆和橡皮擦。
2. Contestants write down the pinyins of words/phrases/sentences played from a recording. Each word/phrase/sentence will be read three times.
1st time – normal speed, 2nd time – word by word slowly, 3rd time – the whole phrase again but slowly.
參賽者聽錄音，然後寫下漢語拼音。錄音中，每個語詞／短語／句子都讀三次。先以平常說話速度唸一次，第二次則一字一字慢唸一次，第三次再整個辭語慢唸一次。
3. Contestants are not allowed to raise questions about the recordings.
比賽中不可舉手發問。
4. A correct response means correct consonants, vowels and tones with correct placement of the tone marker.
每個字需連聲調完全拼對才有分，即聲母、韻母、聲調、和答案位置(與題號相符)全都正確才算答對。
5. Correct tone marks and their positions are considered part of the spelling.
每個字的聲調符號以及書寫的位置必須正確。

6. All pinyin symbols need to be written clearly and correctly.
所有拼音符號都必須書寫清楚、正確。
7. The answer sheet must not be marked. Violators will be disqualified.
作答卷不得有記號。違者取消比賽資格。

汉语拼音字母表							
声母表							
b	p	m	f	d	t	n	l
g	k	h	j	q	x	zh	ch
sh	r	z	c	s	y	w	
韵母表							
a	o	e	i	u	ü	ai	ei
ui	ao	ou	iu	ie	üe	er	an
en	in	un	ün	ang	eng	ing	ong
整体认读音节							
zhi	chi	shi	ri	zi	ci	si	wu
yi	yu	ye	yue	yuan	yin	yun	ying

Spelling rules

Syllable without initial:

1) ia iao ie iu(iou) ian iang

⇒ ya yao ye you yan yang

2) üe üan ün ing

⇒ yue yuan yun ying

3) ua uo uai ui(uei) uan un(uen) uang ueng u

=> wa wo wai wei wan wen wang weng wu

For more information about Pinyin Spelling

<http://pinyin.info/rules/index.html>